

Jean-Pierre Lai

Université Stendhal-Grenoble3

"La stratégie des corpus AMPER"

Strategy of corpora AMPER

Our paper aims to be a development of the corpus techniques which our project AMPER requires in order to conclude the intonatives analyses.

Up to this date, all the prosodic studies seem to have a major disadvantage because they cannot be compared with each other in the absence of the use of identical corpora.

Our project of Romance geoprosody proposes, for the first time, a common methodology of field collection of data and analysis giving place to an Internet database.

The number of participants does not cease to increase but it is quite obvious that all of them will have to respect our methodology so that this enormous building site dedicated to the prosody of the Romance languages can advance.

Résumé:

Notre article veut être une mise au point des techniques de corpus que notre projet AMPER réclame afin de mener à bien les analyses intonatives.

Toutes les études prosodiques proposées à ce jour ont un inconvénient majeur car elles ne peuvent être comparées entre elles faute d'avoir utilisés des corpus identiques. Notre projet de géoprosodie romane propose, pour la première fois, une méthodologie commune de recueil de données sur le terrain et d'analyse donnant lieu à une Base de Données visible sur Internet.

Le nombre de participants ne cesse d'augmenter mais il est bien évident que chacun devra respecter notre méthodologie pour que ce chantier immense dédié à la prosodie des langues romanes puisse avancer.